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OSLAVA 140 LET SDH HORNÍ HEŘMANICE

140 let působení SDH Horní Heřmanice, jsme se rozhodli 
oslavit společně s dětským dnem, který každoročně po-
řádáme. 1. 6. 2024 bylo ideální datum. Začali jsem slav-
nostním nástupem, uvítáním a proslovem hostů. Násle-
dovalo krátké shrnutí historie našeho hasičského sboru 
a předání vyznamenání členům sboru. Poté už jsme 
se vrhli do víru oslav. Děti si mohly projít pohádkovou 
cestu, na které navštívily naši hasičárnu a obdržely zde 
pamětní diplom. Nechyběl skákací hrad, zmrzlina, malo-
vání na obličej, hasičská technika a výstava historických 
hasičských uniforem. K tanci a poslechu hrála Svitavská 

dvanáctka, kterou poté vystřídal DJ Standa. Ten si pro 
děti připravil soutěže. Slavilo se celé odpoledne, večer  
i noc. Dokonce i počasí nám nakonec přálo.
Děkujeme všem, kteří s námi přišli těch 140 let oslavit. 
Bratrům a sestrám z Koburku, panu Pavlu Černohousovi, 
náměstkovi starosty OSH a KSH. Obci Horní Heřmanice 
a firmě Hermas a.s. za pomoc při organizaci a při přípra-
vách. Firmě Martinec – stavební a zemní práce a členům 
SDH za sladkosti pro děti. Velké dík patří i všem členům 
SDH, kteří se aktivně podíleli na celé akci! 

Hasiči Horní Heřmanice
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VÁŽENÍ PŘÁTELÉ, OBČANÉ A CHALUPÁŘI

Léto k nám dorazilo v plné síle, tradič-
ní bouřky se Heřmanicemi prohnaly 
naštěstí bez napáchaných škod, a tak 
si můžeme snad už v klidu užívat tep-
lých letních dní. Děti slaví konec škol-
ního roku,  chodí na výlety a těší se na 
koupání, letní tábory a dovolené. S ja-
rem a létem přichází i čas letních kul-
turních akcí. Máme za sebou Pouťový 
táborák na hřišti, který stejně jako již 
tradiční fotbalový turnaj uspořádal 
Hostinec u Vojty a kamarádi pořada-
telé. Hasiči v sobotu 1. 6. oslavili výročí 
140. let od založení sboru a připravili 
na toto výročí i dětský den. V srpnu 
nás čeká karneval našich zahrádkářů 
a jejich výstava jiřin, koncem září zá-
vody v přespolnímu běhu Heřmanic-
ká osmička, které pořádá sportovní 
klub XCT a jsou již 15. ročníkem. Všem 
pořádajícím patří za práci a obětavost 
velký dík a nezbývá než popřát hoj-
nou účast dětí, občanů a návštěvníků.
Jistě jste si všimli, že na našem kos-
tele sv. Jiří a místním hřbitově probí-

hají opravy a terénní práce. Pan farář 
s farníky zařídil restaurování a opravu 
kamenného východního vstupu do 
kostela sv. Jiří a kousek od něj obec 
ve spolupráci se zhotovitelem panem 
Martincem založila malé místo pro 
urnové hroby. Tento urnový háj má 
zatím kapacitu pro 8 pronajímatelů, 
hroby mají velikost 1 m2 a zájemci  
o pronájem se můžou předběžně 
hlásit na obecním úřadě. Urnový háj 
je čistě z přírodních materiálů, žula je 
z lomů od Žulové za Jeseníky a pan 
Martinec svými nápady pomohl tuto 
stavbu zrealizovat do nynější podoby. 
Firma pana Martince se také zúčast-
nila výběrového řízení na zhotovení 
chodníku od křižovatky po penzion. 
Výběrové řízení v konkurenci firem 
EKOZIS Zábřeh, DRUP Lanškroun  
a SAPA Vysoké Mýto podanou nejniž-
ší cenou vyhrála, za což jsem osob-
ně velmi rád, protože odvádí vysoce 
profesionální práci. Výběrové řízení 
proběhlo také na dva měřiče rychlosti 

(radary), kterých umístění je již úřady 
povoleno a budou umístěny u silnice 
1/43. Všechny předepsané podmín-
ky zakázky splnila a nejnižší nabídku 
ze čtyřech oslovených podala firma 
VšeProObce s.r.o. Na místním multi-
funkčním hřišti proběhla letos z jara 
rekonstrukce povrchu. Mechem pro-
rostlý a zašlý písek byl mokrou cestou 
odstraněn a po zarovnání a zhutnění 
bylo hřiště doplněno pískem novým. 
Nejlevnější nabídku podala a práci 
zrealizovala firma StavoSport z Fryštá-
ku. V letošní stavební sezóně nás ještě 
čeká především dokončení a kolau-
dace již výše uvedeného chodníku, 
oprava cesty na Lánech a pokud vše 
dobře půjde, tak odpočinkový parčík 
– dětské hřiště u Konzumu a stavba 
zastřešeného místa k odkládání od-
padů za kulturním domem.
Závěrem bych chtěl dětem popřát 
krásné prázdniny a všem občanům 
příjemně strávené léto a dovolené. 

Tomáš Beran, starosta

HROBOVÁ MÍSTA
 UPOZORNĚNÍ

Upozorňujeme pozůstalé, 
co nemají uzavřené nájemní 

smlouvy na svůj pronajatý, nebo 
udržovaný hrob, že koncem září 
2024 budou tyto hroby označeny 
v hřbitovní knize i na samotném 

hřbitově jako volné a tedy  
možné k pronajmutí další osobou. 

V případě že se do konce roku 
2024 nikdo nepřihlásí k pomní-
kům těchto hrobů, budou tyto  

bez náhrady odstraněny. 
Tomáš Beran, starosta

MISTROVSTVÍ SVĚTA V HOKEJI 2024,  
ČESKO - ŠVÝCARSKO V HORNÍCH HEŘMANICÍCH

To, že se letos v Praze a Ostravě hrálo mistrovství světa v hokeji to asi všichni 
víte, ale to že na přísálí kulturního domu byla na nedělní finále celého turnaje 
postavena malá Heřmanická fanzóna, to asi ne. Mezi diváky seděl a urputně 
fandil i legendární Hašan, který ostatně celou akci spunktoval a zásobil ob-
čerstvením. Finálové utkání jsme si všichni užili a po závěrečných vteřinách  
i trochu oslavili. 

Tomáš Beran
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Důležité informace pro žadatele a zájemce o dotaci v programu Nová zelená úsporám 
Light 

 
Od 2. 5. 2023 došlo k zásadní a pozitivní změně pro zájemce o podporu v programu „Nová zelená úsporám Light“.  

Od tohoto data se rozšiřuje možnost podpory o novou aktivitu – pořízení solárního termického ohřevu vody, nebo 
solárního fotovoltaického ohřevu vody.  

Na realizaci těchto řešení mohou žadatelé získat až 90 000 Kč. Tato částka může bez problémů aktuálně pokrýt 
až 100 % nákladů této akce. O dotaci ve výši 90 000 Kč mohou žádat ty osoby, které již dříve podali žádost do programu 
Nová zelená úsporám Light na zateplení svých rodinných domů.Zájemci o dotaci, kteří splňují podmínky programu 
a doposud z programu Nová zelená úsporám Light nežádali, mohou nyní předkládat žádosti v úhrnné hodnotě 
až 240 000 Kč, z toho 150 000 Kč mohou využít k zateplení rodinného domu a 90 000 Kč k pořízení technologie ohřevu 
vody z obnovitelných zdrojů. 

 

Kdo může žádat o dotaci: 

Dotace je určena pro rodinné domy. Žadatel o dotaci je vlastníkem, nebo spoluvlastníkem tohoto rodinného domu. 
Žadatel má v rodinném domě trvalý pobyt počínající datem před 12. 9. 2022. Všechny osoby, které v rodinném domě 
trvale bydlí, pobírají ke dni podání žádosti starobní důchod, nebo invalidní důchod 3. stupně, nebo jim byl v období 
mezi 12. 9. 2022 a datem podání žádosti přiznán příspěvek na bydlení. 

 

Jak podat žádost o dotaci? 

Podání žádosti o dotaci a veškerou potřebnou pomoc s tím související zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. bezplatně. Tato 
služba je poskytována z pověření Ministerstva životního prostředí, které tuto službu také financuje. V případě, že máte 
zájem o pomoc s podáním žádosti o dotaci, je potřeba se registrovat buď na webu www.mas.orlicko.cz  (odkaz 
na registrační formulář zde: https://forms.gle/Nqd5BvYJyEDCwxYd8), nebo telefonicky na čísle: 733 133 645 
v provozní době kanceláře MAS. Prostřednictvím registračního formuláře se hlásí i zájemci, kteří již prostřednictvím 
MAS žádali (tj. registrují se znovu). 

DŮLEŽITÉ INFORMACE PRO ZÁJEMCE 
O DOTACI NA ZATEPLENÍ RODINNÝCH 

DOMŮ

Vážení občané, pro-
gram Nová zelená úspo-
rám Light, určený k řešení 
energetické soběstačnosti 
domácností seniorů a dal-
ších domácností, běží již 
od roku 2023. Posledních 
18 měsíců občanům ve 
Vaší obci/městysu/městě 
pomáhá naše organizace – 
MAS ORLICKO, z.s. Za tuto 

dobu získalo dotaci na zateplení svých rodinných 
domů již 515 domácností, a to v celkovém objemu 
cca 59 milionů Kč (údaj k 9. 6. 2024).

Zhruba po roce Vám proto přinášíme aktuální in-
formace, neboť tento program pokračuje nadále. 

Od 25. 6. 2024 dochází k zásadní a pozitivní změ-
ně pro zájemce o podporu v programu „Nová zelená 
úsporám Light“. Žadatelé mohou čerpat až 250 000 
Kč, kdy celou tuto částku mohou využít k zateplení 
domu, nebo mohou využít až 70 000 Kč na solární 
fotovoltaický (termický) ohřev vody a zbytek (až 180 
000 Kč) na zateplení.

Veliká změna přichází v počítání dotace, kde se 
jednotlivá opatření budou počítat na metry čtvereč-
ní zateplovaných ploch / vyměněných oken, dveří. 
Tato změna lépe odráží skutečný rozsah realizova-
ných opatření.

Tento program je velice oblíbený u seniorů. NZUL 
mohou využít i rodiny, které pobírají přídavky na 
děti, nebo na bydlení. Již jsme se v terénu setkali 
i s tím, že domácnosti neví, zda mají, či nemají na 
příspěvek na dítě nárok. Doporučujeme proto do-
mácnostem ověření tohoto nároku na Úřadu práce 
– příspěvek stačí získat jedenkrát (není nutné jej 
čerpat dlouhodobě).

Kdo může žádat o dotaci:
Dotace je určena pro rodinné domy. Žadatel  

o dotaci je vlastníkem, nebo spoluvlastníkem toho-
to rodinného domu. Žadatel má v rodinném domě 
trvalý pobyt po dobu udržitelnosti projektu, tzn.  

1 rok na realizaci projektu, poté 5 let (tedy cca 6 
let). Všechny osoby, které v rodinném domě trva-
le bydlí, pobírají ke dni podání žádosti starobní dů-
chod, nebo invalidní důchod 3. stupně, nebo jim byl 
v období mezi 12. 9. 2022 a datem podání žádosti 
přiznán příspěvek na bydlení, nebo přídavek na dítě. 
Novinkou je, že senioři nesmí vlastnit další nemovi-
tost k bydlení, pouze např. chalupu.

 
Jak podat žádost o dotaci?
Podání žádosti o dotaci a veškerou potřebnou po-

moc s tím související zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. 
bezplatně a nezávisle. Tato služba je poskytována 
z pověření Ministerstva životního prostředí, které 
tuto službu také financuje. V případě, že máte zá-
jem o pomoc s podáním žádosti o dotaci, je potře-
ba se registrovat buď na webu www.mas.orlicko.cz 
(Nová zelená úsporám Light) nebo telefonicky na 
čísle 733 133 645 v provozní době kanceláře MAS. Na 
základě Vaší registrace se Vám ozve naše kolegyně, 
která se s Vámi domluví, kdy za Vámi přijede na Vaši 
nemovitost a vše Vám vysvětlí. O pomoc s vyřízením 
registrace prostřednictvím registračního formuláře 
se hlásí i zájemci, kteří již prostřednictvím MAS žá-
dali (tj. registrují se znovu).

Nesplňujete podmínky pro získání dotace  
z programu Nová zelená úsporám Light? Nevadí, 
pro Vás jsou určeny další programy: Nová zelená 
úsporám, nebo Oprav dům po babičce. S podmínka-
mi těchto programů a postupem k podání žádosti, 
nebo třeba s dotazy na sdílení vyrobené energie z 
FVE, Vám může opět bezplatně pomoci náš pracov-
ník. Informace najdete na webu www.mas.orlicko.
cz (Energetika). 

Více informací o MAS ORLICKO, z.s. a naší činnosti 
k podpoře území najdete na www.MasProOrlicko.cz.

Ing. Ivana Vanická, ředitelka MAS ORLICKO, z.s.

 

Jak podat žádost o dotaci? 

Podání žádosti o dotaci a veškerou potřebnou pomoc s tím související zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. 
bezplatně a nezávisle. Tato služba je poskytována z pověření Ministerstva životního prostředí, které tuto 
službu také financuje. V případě, že máte zájem o pomoc s podáním žádosti o dotaci, je potřeba se 
registrovat buď na webu www.mas.orlicko.cz (Nová zelená úsporám Light) nebo telefonicky na čísle 
733 133 645 v provozní době kanceláře MAS. Na základě Vaší registrace se Vám ozve naše kolegyně, která 
se s Vámi domluví, kdy za Vámi přijede na Vaši nemovitost a vše Vám vysvětlí. O pomoc s vyřízením 
registrace prostřednictvím registračního formuláře se hlásí i zájemci, kteří již prostřednictvím MAS žádali 
(tj. registrují se znovu). 

Nesplňujete podmínky pro získání dotace z programu Nová zelená úsporám Light? Nevadí, pro Vás jsou 
určeny další programy: Nová zelená úsporám, nebo Oprav dům po babičce. S podmínkami těchto programů 
a postupem k podání žádosti, nebo třeba s dotazy na sdílení vyrobené energie z FVE, Vám může opět 
bezplatně pomoci náš pracovník. Informace najdete na webu www.mas.orlicko.cz (Energetika).  

Více informací o MAS ORLICKO, z.s. a naší činnosti k podpoře území najdete na www.MasProOrlicko.cz. 

Ing. Ivana Vanická, ředitelka MAS ORLICKO, z.s. 

 

 

 

 

 

 

Jak podat žádost o dotaci? 

Podání žádosti o dotaci a veškerou potřebnou pomoc s tím související zajišťuje MAS ORLICKO, z.s. 
bezplatně a nezávisle. Tato služba je poskytována z pověření Ministerstva životního prostředí, které tuto 
službu také financuje. V případě, že máte zájem o pomoc s podáním žádosti o dotaci, je potřeba se 
registrovat buď na webu www.mas.orlicko.cz (Nová zelená úsporám Light) nebo telefonicky na čísle 
733 133 645 v provozní době kanceláře MAS. Na základě Vaší registrace se Vám ozve naše kolegyně, která 
se s Vámi domluví, kdy za Vámi přijede na Vaši nemovitost a vše Vám vysvětlí. O pomoc s vyřízením 
registrace prostřednictvím registračního formuláře se hlásí i zájemci, kteří již prostřednictvím MAS žádali 
(tj. registrují se znovu). 

Nesplňujete podmínky pro získání dotace z programu Nová zelená úsporám Light? Nevadí, pro Vás jsou 
určeny další programy: Nová zelená úsporám, nebo Oprav dům po babičce. S podmínkami těchto programů 
a postupem k podání žádosti, nebo třeba s dotazy na sdílení vyrobené energie z FVE, Vám může opět 
bezplatně pomoci náš pracovník. Informace najdete na webu www.mas.orlicko.cz (Energetika).  

Více informací o MAS ORLICKO, z.s. a naší činnosti k podpoře území najdete na www.MasProOrlicko.cz. 

Ing. Ivana Vanická, ředitelka MAS ORLICKO, z.s. 
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DIVADLO JOJO
V úterý 2. 4. 2024 nás ve školce opět navštívilo naše oblíbené 
divadlo JOJO s pohádkou Jak Bonifác a Eulálie vyřešili jarní 
lumpárie. Na jaře mají všichni plné ruce práce. A co teprve, 
když se rozbije kouzelnická hůlka - to se začnou dít věci! Skří-
tci Aprílníčci nám pohádku pěkně zamotali. Rozbitá hůlka 
způsobila, že Eulálie začarovala zvířecím maminkám jejich 
mláďátka, ale společně s dětmi pomocí zaklínadla se poda-
řilo hůlku slepit a mláďátka zase přičarovat. A co se tak ještě 
může stát, když si skřítci Aprílníčci chtějí z jara dělat dobrý 
den? Rozhodli se, že Bonifácovi do rybníčka přičarují delfína, 
chobotnici a žraloka. No ale co s tím? Ještě, že tu máme děti, 
které nám pomohou – zavoláme do moře, aby nám poslalo 
obrovskou vlnu a zvířátka pošleme zpět. Naštěstí přišel jarní 
deštík, který si skřítky Aprílníčky odnesl a mohlo být už zase 
všechno v pořádku. Nejen dětem se divadelní představení 
moc líbilo a už se těšíme na další představení divadla JOJO, 
které k nám přijede zase 21. 6. 2024.

Lucie Karlíčková DiS.

VELIKONOČNÍ DÍLNIČKY S RODIČI
Dne 27. 3. 2024 jsme rodiče pozvali k nám do školky na spo-
lečné velikonoční tvoření. Ráno děti připravily vajíčkovou 
pomazánku jako občerstvení pro rodiče a už se těšily na od-
poledne. O půl čtvrté jsme se všichni sešli ve školní jídelně, 
kde už byla připravená tři stanoviště. Na prvním stanovišti si 
rodiče s dětmi připravili květináček s vrbovými proutky jako 
klícku na králíčka. Druhé stanoviště bylo připraveno na výro-
bu velikonočního zajíčka. Na třetím a zároveň posledním sta-
novišti si rodiče s dětmi navlékli obarvená vajíčka na barevné 
bavlnky a přivázali je na klícku z proutí. Finální výrobek byl 
zajíček v klícce se zavěšenými vajíčky. Rodiče i děti si mohli 
nabídnout mazanec, vajíčkovou pomazánku a další dobroty. 
Tvoření se všem moc líbilo a velikonoční výzdoba se povedla.

Lucie Karlíčková DiS.

NÁVŠTĚVA KNIHOVNY V LANŠKROUNĚ
Dne 10. 4. 2024 jsme se vydali do městské knihovny v Lan-
škrouně. Při příchodu nás uvítala milá paní knihovnice, 
která nám nejdříve vyprávěla, jaká jsou v knihovně pravi-
dla a jak máme správně zacházet s knihami. Řekla nám, jak 
se značí regály v knihovně, podle čeho se knihy rozdělují  
a jak se správně ukládají zpět do regálů. Ukázala nám spous-
tu také zajímavých knih různého druhu: knihy s baterkou, 
3D knihy, knihy se zvuky, knihy hmatové a knihy klasické. 
Všechny tyto knihy si děti mohly prohlédnout a společně 
s paní knihovnicí nebo paní učitelkami také přečíst. K dis-
pozici děti měly také nějaké hračky a hry, které knihovna 
nabízí k hraní i k půjčení. Děti si také měly možnost vybar-
vit obrázek motýla, na který poté paní knihovnice navázala 
krásným příběhem, který nám přečetla z knížky ,,Motýlek 
motýl“ od spisovatele Petra Horáčka. Po přečtení příběhu 
měla paní knihovnice v krabici pro děti přichystané překva-
pení v podobě ušitých zvířátek, o kterých se v knížce psalo. 

Děti měly za úkol společnými silami sestavit příběh zvířátek, 
které motýl potkal na své cestě. Na památku si každý své-
ho krásně barevného motýla mohl odnést domů. Výlet do 
knihovny se dětem velmi líbil a už se těší na další návštěvu.

Lucie Karlíčková DiS.

HUDEBNÍ PROGRAM „HRAJEME DĚTEM, 
S PÍSNIČKOU JDEM SVĚTEM“

V úterý 30. 4. 2024 k nám zavítali pan Drahoslav s paní Smé-
kalvou se svým hudebním představením „Hrajeme dětem, 
s písničkou jdem světem“. Opravdu nás provedli celým svě-
tem za pomocí písní a tradičních hudebních nástrojů, které 
jsou typické pro daný stát. Naší cestu jsme začali v Rusku 
s kytarou jménem Balalajka a harmonikou. V Arménii nás 
přivítala pastevecká flétna a arménský tradiční hudební 
nástroj Duduk (flétna). Pokračovali jsme do Tibetu za do-
provodu zvonečků a tibetských mís. V Indii nás přivítala 
zvláštním zvukem žirafí kytara Sitár. V Austrálii jsme si hodili 
bumerangem, zatelefonovali místním telefonem a zahráli 
si na Didgeridu. Panamským průlivem jsme se propískaly 
Pannovou flétnou až do Mexika, kde nás doprovodilo uku-
lele a malá trumpetka. USA nás okouzlilo saxofonem, Irsko 
zase harfou, Německo klarinetem a nakonec jsme se vrátili 
zase zpátky do Česka, kde nám hudebníci představili naše 
jedinečné dudy. Všechny hudební nástroje a písně různých 
zemí doprovázel klavír nebo kytara. Dětem se program moc 
líbil, zatančily si, zazpívaly, zahrály si, ale hlavě se pobavily  
a poznaly spoustu hudebních nástrojů, které nemají mož-
nost jen tak někde vidět natož slyšet. 

Lucie Karlíčková DiS.

ENVIRONMENTÁLNÍ PROGRAM  
„MYSLIVOST“

Dne 23. 5. 2024 k nám do prostor MŠ a ZŠ zavítal pan mysli-
vec popovídat dětem o zajímavostech, které se týkají mysli-
vosti. Děti se v průběhu besedy různou formou zapojovaly 
do činnosti, získávaly nové informace a zkušenosti. Během 
besedy měly děti možnost si osahat různé druhy zvířecích 
kůží například z lišky či jezevce. Největší podívanou byla 
ukázka paroží a zvířecích koster, což bylo pro děti velmi lá-
kavé. Pan myslivec nám také zahrál na loveckou trubku, na 
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kterou si mohly zkusit zahrát i děti. Mezitím na školní zahra-
dě čekalo překvapení v podobě loveckých psů, se kterými 
se mohly děti pomazlit a s kterými nám pan myslivec před-
vedl základní cviky důležité pro lov zvěře. Na ukázku nám 
také pan myslivec přivezl ptáky jako třeba Sovu pálenou, 
Sýčka, Puštíka, Výra, Krkavce, ale také i dravého Sokola. Dě-
tem se beseda velmi líbila, odnesly si z ní spoustu krásných 
a zajímavých zážitků.

Soňa Felcmanová

NÁVŠTĚVA U KONÍ
Dne 13. června 2024 jsme s dětmi navštívili paní Lahod-
nou, která nás srdečně přivítala na své farmě plné zvířat. 
Hlavní hvězdou dne byla klisna Amálka, kterou si děti měly 
možnost samy vyhřebelcovat. Tento zážitek byl pro děti 
nejen poučný, ale také zábavný, protože si vyzkoušely, jak 
se o koně správně pečuje. Zatímco se děti věnovaly Amál-
ce, paní Lahodná osedlala dalšího koně jménem Merty.  

S oběma koníky jsme se poté přesunuli na kruhovou jízdár-
nu, kde si děti mohly vyzkoušet jízdu na koni. Pro mnohé 
to byla první zkušenost s ježděním a nadšení bylo znát na 
každém kroku. Po jízdách na koních se děti měly možnost 
pomazlit s přátelským pejskem paní Lahodné, což bylo milé 
zakončení našeho návštěvního dne. Děti si užily jak kontakt 
s koňmi, tak i s pejskem, a odcházely domů s úsměvem na 
tváři a novými zážitky. Návštěva u paní Lahodné byla pro 
všechny skvělým zážitkem a těšíme se na další podobné 
akce, které dětem přinášejí radost a nové zkušenosti.

Bc. Monika Marková

EXKURZE HZS LANŠKROUN
V úterý 18. 6. 2024 jsme se s dětmi vydali na exkurzi do ha-
sičárny v Lanškrouně. Po příchodu nás přivítali páni hasiči a 
hned se ujali role průvodců. Ukázali nám, co všechno hasiči 
potřebují ke své náročné práci. Děti se dozvěděly, jakými 
prostředky se hasí požár a jak se vyprošťují lidé z automobi-
lů při dopravních nehodách. Hasiči nám předvedli svou vý-
stroj a děti si mohly na vlastní kůži vyzkoušet, jaké to je být 
oblečený do těžkého ochranného obleku, který hasiči nosí 
při zásahu u velkého sálavého horka. Jedním z nejzajímavěj-
ších momentů byla ukázka tyče, po které se hasiči spouštějí 

z patra dolů v případě vyhlášení požáru. Děti také nadšeně 
prozkoumávaly hasičské auto a na závěr nám hasiči pustili 
houkačku, což vzbudilo obrovské nadšení. Po prohlídce nás 
hasiči nechali nasvačit v jejich klubovně, kde jsme si všichni 
odpočinuli. Dětem se návštěva hasičárny moc líbila a byly 
plné dojmů a nadšení. Za tento skvělý zážitek chceme sr-
dečně poděkovat hasičům z Lanškrouna.  Před odjezdem 
do školky jsme si ještě zašli na zmrzlinu a společně sdíleli 
zážitky z návštěvy.

Soňa Felcmanová

DOPRAVNÍ HŘIŠTĚ V LANŠKROUNĚ
Dne 20. června 2024 jsme se s dětmi vydali na dopravní 
hřiště v Lanškrouně. Děti se nejprve seznámily s areálem. 
Procházka po dopravním hřišti byla příležitostí, jak dětem 
vysvětlit základní pravidla silničního provozu a představit 
různé dopravní značky, které mohou na silnicích potkat. 
Když byly děti seznámeny s teorií, přišel čas na praktickou 
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část. Nasedly na kola, koloběžky, odrážedla a začaly jezdit 
po hřišti. Zpočátku se pohybovaly pouze podle dopravních 
značek. Bylo fascinující sledovat, jak rychle si osvojily pravi-
dla a začaly je správně aplikovat. Učitelky byly vždy nablíz-
ku, aby poskytly radu a opravily případné chyby. Po nějaké 
době byly na hřišti aktivovány semafory, což pro děti zna-
menalo další úroveň výzvy. Musely se naučit reagovat na 
světelnou signalizaci a dodržovat pravidla, která semafory 
stanovují. I tuto část děti zvládly s přehledem a ukázaly, že 
se dokážou rychle přizpůsobit novým podmínkám. Za jejich 
snahu a dovednosti, které na dopravním hřišti předvedly, 
byly všechny děti na závěr odměněny malým, ale symbolic-
ky velmi významným dárkem - řidičským průkazem. Ten-
to průkaz je pro ně nejen krásnou vzpomínkou na dnešní 
den, ale také připomínkou důležitosti dodržování pravidel 
silničního provozu. Návštěva dopravního hřiště v Lanškrou-
ně byla skvělou příležitostí, jak dětem přiblížit svět dopravy  
a bezpečnosti na silnicích. Všichni si den užili a domů se vrá-
tili nejen s novými vědomostmi, ale také s radostí a nadše-
ním z úspěšně splněného úkolu.

Bc. Monika Marková

DIVADLO JOJO S PASOVÁNÍM  
PŘEDŠKOLÁKŮ

21. 6. 2024 se v mateřské školce se odehrál kouzelný den 
plný smíchu, dobrodružství a radosti. Děti i rodiče se shro-
máždili na školní zahradě, aby si užili divadelní představení 
a slavnostní pasování předškoláků na školáky. Divadlo bylo 
o cirkusu, kde vystupovala neobyčejná zvířátka. Prasátko 
jménem Tygr, které překvapilo děti svým veselým a ener-
gickým vystupováním. Společně s ním na scéně zazářil tygr, 
který uměl jezdit na koloběžce. Dále se představila žirafa, 
slon, opice a král zvířat lev, který děti okouzlil svými ma-
gickými triky. Příběh nabral dramatický obrat, když se tygr 
vyboural na své koloběžce a pomíchal lvímu kouzelníkovi 
kouzla. Naštěstí prasátko Tygr nezklamalo a hbitě převza-
lo jeho roli. Jenže ouha neumělo jezdit na koloběžce. Na-
štěstí děti s radostí prasátko jezdit na koloběžce naučily. Po 
úspěšném divadelním představení přišel čas na slavnostní 
pasování. Král zvířat lev společně s tygrem podrobili děti 
zkouškám, zda jsou již opravdu připraveny stát se školáky. 
Po záludných otázkách a dovednostech, které jim dávali, 
je lev vyzval pokleknout. Jelikož děti vše bravurně zvlád-
ly, svým mečem je na ně pasoval. Paní učitelky se připojily  
s upřímnými přáními plnými úspěchů nejen ve škole, ale  
i v životě a předaly jim malé dárečky na památku tohoto vý-
znamného dne. 

Lucie Karlíčková DiS.

NÁVŠTĚVA U MARTINCŮ
V úterý 25. 6. ráno se děti sešly na školní zahradě, kde si spo-
lečně pohrály a připravily se na dobrodružný výlet. Po chvíli 
hraní jsme se autobusem svezli na Chudobu, kde nás přiví-
tala paní Martincová. Děti dostaly možnost nakrmit zvířát-

ka např.: králíky sladkým melounem, slepice zrním, ovečce 
nabídly suché pečivo, prasátka potěšily šrotem a kravičky 
pohostily nastrouhanou mrkví a celerem. Dokonce si mohly 
pohladit kočičky s malým koťátkem. Po krmení zvířátek na 
děti čekalo chutné občerstvení. Paní Martincová pro ně při-
pravila výborné muffiny, čerstvý meloun a osvěžující limo-
nádu. Ale to nejzajímavější mělo teprve přijít – cesta zpět 
do školky totiž nebyla jen tak obyčejná. Paní Martincová 
pro nás připravila stopovanou plnou zábavných úkolů a zá-
ludných hádanek. Děti se skvěle bavily a společnými silami 
všechny úkoly úspěšně zvládly. Na konci této dobrodružné 
cesty je čekala zasloužená odměna. Toto dopoledne se dě-
tem velmi líbilo a byly nadšené. Rádi bychom tímto podě-
kovali paní Martincové za její ochotu a skvěle připravený 
program pro děti. 

Lucie Karlíčková DiS.

VLAKEM DO ČESKÉ TŘEBOVÉ
Dne 26. května 2024 se děti vydaly na dobrodružnou vý-
pravu vlakem z Lanškrouna do České Třebové. Tato cesta 
byla pro všechny malé účastníky nezapomenutelným zá-
žitkem. Každé dítě dostalo svou vlastní speciální dětskou 
jízdenku, kterou si mohlo společně s průvodčím označit. 
Radost z této aktivity byla obrovská, protože mnohé děti 
si jízdu vlakem vyzkoušely poprvé. Po příjezdu na nádraží  
v České Třebové na děti čekala prohlídka různých typů vla-
ků. Byly nadšené z různorodosti vlakových souprav, které 
mohly vidět zblízka. Protože nám přálo krásné počasí, vy-
dali jsme se po prohlídce nádraží na náměstí v České Tře-
bové. Tam jsme si všichni pochutnali na osvěžující zmrzli-
ně a užívali si slunečného dne. Tento výlet vlakem byl pro 
děti nejen zábavným, ale i poučným zážitkem, který jim 
ukázal kouzlo cestování vlakem.

Bc. Monika Marková
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KONEC ŠKOLNÍHO ROKU JE TU
S končícím se školním rokem jsme opět vyrazili na tří-

denní pobyt na Budislavi. Tentokrát se zastávkou v Lito-
myšli. Nejdříve nás čekala návštěva muzea, kde je dočasná 
výstava věnovaná Bedřichu Smetanovi. V muzeu jsme také 
zjišťovali první informace o pečeti, která se nám dostala do 
rukou a děti čekal příběh o známé osobnosti okolí Litomy-
šle. Další informace získávaly během prohlídky Litomyšle 
na nejrůznějších zastaveních, která jsou pro historii Lito-
myšle důležitá. Pak už jen nezbytná místní zmrzlina a hurá 

na Budislav. Zde na děti čekaly kratší i delší hry, stezka  
s úkoly a putování do Toulovcových Maštalí, kde byl ukon-
čen příběh naší osobnosti. Byl to rytíř Toulovec, který  
k tomuto místu neodmyslitelně patří. Poklad rytíře Toulov-
ce byl nalezen! Věříme, že děti si pobyt v přírodě a spaní ve 
stanech užily. Mají tak možnost naučit se samostatnosti, 
starat se sami o sebe a zkusit si pár chvil bez rodičů, za to 
s kamarády. Tento pobyt je spolufinancován Pardubickým 
krajem z dotací na environmentální vzdělávání.

Ještě však byl před námi poslední školní týden. Pro star-
ší žáky jsme opět domluvili vzdělávání v oblasti dopravní 
výchovy. V pondělí je čekala ve škole teorie pod vedením 
pracovníka Besipu. V úterý už to byla praktická část na do-
pravním hřišti v Lanškrouně. Všem se podařilo projet bez 
větších dopravních přestupků a jsou tak majiteli „řidičské-
ho průkazu“.

A na závěr školní exkurze. Letos do Moravského krasu. 
Užili jsme si prohlídku Punkevních jeskyní, jízdu vláčkem  
i lanovkou. Pro mnohé to byla první návštěva naší význam-
né krasové oblasti. A určitě to stálo za návštěvu.

Úplný závěr školního roku je tady. Rozloučili jsme se s na-
šimi páťáky a popřáli jim mnoho zdaru a úspěchů ve škole 
ve Výprachticích. Jim i ostatním dětem přejeme pohodové 
prázdniny plné dobrodružství a nových zážitků. V září se na 
všechny i s novými prvňáčky budeme opět těšit. 

Během prázdnin bude ve třídách probíhat oprava pod-
lah, které si po mnoha letech zaslouží nový kabát, tedy ko-
berce a lina, ale musí se to vzít „z gruntu“. Věříme, že se vše 
stihne podle plánu. 

Nový školní rok začíná 2. září. Vyšli jsme vstříc rodičům 
s odpolední družinou a prodloužili ji do 15:30. Věříme, že 
tento krok mnozí uvítají.

Na závěr bych vám ráda popřála klidné dny dovolených, 
které na vás čekají a doufám, že počasí bude nakloněno vašim 
plánům. Všem pracovníkům školy děkuji za odvedenou práci 
během školního roku a také jim přeji klidné dny dovolené. 

Markéta Kaňková

DEN REKORDŮ V KRÁLÍKÁCH
Ve středu 29. 5. 2024 reprezentovali vybraní sportovci naši 
školu na Dni rekordů v Králíkách. Předvedli své nejlepší 

výkony v běhu na 
60 metrů, běhu na 
300 metrů, hodu mí-
čem, skoku dalekém. 
Všichni se snažili, co 
to šlo a Adélka Paříz-
ková si domů vezla 
bronzovou medaili 
z běhu na 300 met-
rů. Moc šikovní byli 
i Rozálka Knápková, 
Lucie Martincová, Vít 
Zakusilo, Pepa Mar-
tinec. Děkujeme jim 
za obrovskou snahu 
a odvahu.

   Skalická Kamila

DEN RODINY
Pro děti, maminky, tatínky, ba-
bičky, dědečky jsme připravili 
na jedno krásné slunečné od-
poledne společné hry, stezku  
a opékání párků. Rodiče soutě-
žili společně se svými dětmi na 
školní zahradě. Hádali, co děti 
namalovaly a naopak. Skládali 
spolu puzzle. Ověřili si svou pa-
měť, když měli zapsat všechny 
věci, které na 2 minuty viděli na 
lavičce. Dvěma členům rodiny 
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zalostí a čertí gardou s kterou byla legrace. Některé děti 
měly zpočátku obavy, ale ty se rychle rozplynuly. Čerti  
a čertice děti zkoušeli z pekelných znalostí a seznámili 
je s nejvyšším pekelníkem Luciferem. Ten nejdříve pouš-
těl hrůzu, ale nakonec mu děti zazpívaly, a tak se s námi  
i vyfotil. Žádný výlet nesmí chybět nakupování suvenýrů  
a drobných dárečků. Děti nakoupily a mohli jsme se vrátit 
domů.

   Skalická Kamila

DRUŽINA V KINĚ
Stalo se tradicí, že školní rok zahajujeme a ukončujeme ve 
školní družině návštěvou kina v Lanškrouně. I letos jsme 
se v posledním školním měsíci vypravili do Lanškrouna 
na film Gump 2. Jelikož jsme už shlédli Gump - pes, který 
naučil lidi žít, těšili jsme se na nové hrdiny a pokračová-
ní příběhu. Filmem nás provází pes Gump, kterého mlu-
ví herec Ivan Trojan. Film ukazuje psí pohled na svět nás 

lidí. Oproti prvnímu dílu byl druhý víc legrační. Zahrála si 
v něm mimo lidí i spousta pejsků, prasátko, kohout. Film 
je pro všechny, kteří dokážou číst ze psích očí, ale i pro ty, 
kteří to zatím neumějí.

Skalická Kamila

ZPRÁVY ZE ŠKOLKY A ŠKOLNÍCH ŠKAMEN

jsme svázali nohy k sobě a takto měli společně překonat 
překážkovou dráhu. Další překážková cesta byla poslepu, 
kdy jeden z rodiny navigoval. Společně pak prošli stezku 
ke kostelu, kde plnili úkoly jak děti, tak i maminka s tatín-
kem. Za splněné úkoly na zahradě a stezce dostali razítka na 
kartu. Karty pak děti vyměnily za párky, které si opékaly na 
školní zahradě. Celé odpoledne si rodinky užily společnými 
aktivitami a o to právě šlo.

                                                        Skalická Kamila

TAJNÝ VÝLET
Dětský den jsme oslavi-
li výletem do Pekla Čer-
tovina. Vyrazili jsme au-
tobusem v 7:00 hodin 
od školy plni očekávání. 
Pro děti byl výlet pře-
kvapením, protože jsme 
ho nazvali Tajný výlet  
a neřekli jim, kam se 
jede. Peklo nás ohromi-
lo svou velikostí, oká-

LETNÍ

 

 

 

 

  

ČZS Horní Heřmanice Vás srdečně zve na

24.8. 
19.00 – skupina The REASON 

21:30 – KABÁT Revival 
23.00 – skupina The REASON 
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ZE ŽIVOTA OBCE A SPOLKŮ

SPOLEČENSKÉ OKÉNKO
aneb jak jde život
v Horních Heřmanicích v Čechách

Jelínková Ivana   70 let
Hřebíček Jiří   75 let
Žerníček Josef   80 let
Resler Miloslav   85 let

Vážení spoluobčané, milí jubilanti. Vám všem, kteří jste oslavili 
výročí svého narození či jiné významné výročí, přejeme pevné zdraví  
a hodně spokojenosti do dalších let.
Stejně srdečně si dovolujeme popřát těm našim spoluobčanům, 
kteří si nepřejí uvádět životní výročí v HEŘMÁNKU.

Životní jubileum oslavili

Tiše od nás odešli
Calda Miloš, Dolní Heřmanice, 
zemřel ve věku 84 let
Hejlová Milada, Rýdrovice, 
zemřela ve věku 86 let
Mareš František, Horní Heřmanice, 
zemřel ve věku 71 let
Pecháčková Františka, Horní Heřmanice, 
zemřela ve věku 77 let

Vítej mezi námi

Faltus Jan, Horní Heřmanice

Dne 12. 04. 2024 zasáhla náš myslivecký spolek Lány 
Horní Heřmanice smutná zpráva. Ve věku 84 let náhle 
zemřel náš člen, dobrý myslivec a kamarád pan MILOŠ 
CALDA. Smuteční rozloučení  proběhlo v sobotu 20. 04. 
2024 v obřadní síni na Lanškrounském hřbitově. Ve spo-
lupráci s pozůstalými, zajistili myslivci důstojné rozloučení 
za účasti čestné myslivecké stráže. Rozloučení olemovali  
myslivečtí trubači smutečními fanfárami a nechyběla ani 
čestná salva, kterou jsme doprovázeli zesnulého druha na 
poslední cestě. 

Do místního mysliveckého spolku jsem nastoupil v době, 
kdy zde již pan Calda nepůsobil. Od starších myslivců 
jsem často slýchával o Miloši Caldovi, který byl dobrým, 
pravodatným myslivcem, a také uznávaným mysliveckým 
kynologem. Vzhledem k tomu, že i já jsem se začal v té 
době věnovat lovecké kynologii, měl jsem zájem pana 
Caldu poznat osobně. Dnes už si přesně nevzpomínám, 
kdy to bylo poprvé, ale setkání bylo velmi příjemné. Zů-
stali jsme poté v kontaktu, kdy jsem jej dvakrát měl mož-
nost  navštívit na jeho statku v Dolanech u Kolína, kam 
se z Heřmanic přestěhoval. Vždy mě zajímala i historie 
našeho spolku, a tak jsem s velkým zájmem poslouchal 
příhody, které v našem revíru prožil. Hovořili jsme i o jeho 
loveckých psech, které úspěšně cvičil, a také používal  
k lovu. Z každého setkání s panem Caldou jsem si vždy 
odnesl spoustu cenných rad i informací. Vzpomínám na 
jeden podzimní společný hon před několika lety, kterého 
se účastnil. Nešlo si nevšimnout, že když se objevil, celá 
myslivecká společnost pookřála. Byl to všemi oblíbený  
a uznávaný myslivec a především kamarád, který pro zdej-
ší revír vykonal mnoho dobrých a záslužných skutků. Při 
každém telefonátu, který jsme spolu vedli, jsem se těšil na 
jeho veselý pozdrav „hoj hoj“, který už jsem měl s panem 
Caldou neodmyslitelně spojen.

Minulý rok slavila 
naše myslivecká or-
ganizace - Českomo-
ravská myslivecká 
jednota, 100 výročí 
od svého založení. 
Rozhodl jsem se, že 
využiji této příležitos-
ti a uspořádáme pro 
naše členy současné 
i bývalé setkání, při 
kterém společně za-
vzpomínáme na histo-
rii našeho spolku. Bylo 
mi velkým potěšením, 
že se této akce zú-
častnilo hned několik 
myslivců, kteří stáli  
u zrodu tehdejšího 
mysliveckého sdruže-

HEŘMANSKÉ LESY TRUCHLÍ...

ní. V myslivecké chatě, kterou tehdy naši členové vlast-
ními silami vybudovali, proběhla prezentace historických 
snímků. Celá akce se nesla ve spokojené a veselé atmo-
sféře a sklidila velmi kladné ohlasy. Tuto akci zde zmiňuji 
záměrně z toho důvodu, že to bylo naposledy, kdy jsme 
našeho kamaráda Miloše viděli. Celé odpoledne byl do-
slova v obležení svých mysliveckých přátel, a zavzpo-
mínal tak na doby, kdy ve zdejší honitbě tvořil společně  
s ostatními historii našeho spolku. Ze společného setkání 
odjížděl spokojený a s úsměvem na tváři, stejně, jako my 
všichni.

Milý myslivecký druhu a kamaráde, děkujeme za vše, co 
jsi pro nás a zdejší honitbu vykonal. Vzpomínáme. MYS-
LIVOSTI ZDAR!

Bc. Jiří Klein
Jednatel MS Lány Horní Heřmanice
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ZE ŽIVOTA OBCE A SPOLKŮ

POHOTOVOSTNÍ ZUBNÍ SLUŽBY 
PRO BOLESTIVÉ PŘÍPADY

Jedná se o soboty, neděle a svátky od 8 do 11 hodin
5. 7.  MDDr. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555
6. – 7. 7.  Lékař stomat. Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139
13. – 14. 7.  MDDr. Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787
20. – 21. 7.  MUDr. Mareš Miroslav Žamberk, Školská 834 739 374 555
27. – 28. 7.  MUDr. Marková Tereza Lankšoun, 5. Května 2 465 322 897
3. – 4. 8.  MUDr. Nováková Klára Letohrad, Šedivská 339 605 598 958
10. – 11. 8.  MDDr. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555
17. – 18. 8.  MDDr. Pavlová Simona Žamberk, nám. Gen.Knopa 837 465 676 822
24. – 25. 8.  MUDr. Šrámek Petr Letohrad, U Dvora 815 465 621 551
31. 8. – 1. 9.  MUDr. Vacková Jana Lanškroun, Hradební 227 465 322 348
7. – 8. 9  MUDr. Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 465 322 907
14. – 15. 9.  MUDr. Vebrová Zdeňka Žamberk, Raisova 814 606 035 616
21. – 22. 9.  MUDr. Vlasatá Lenka Jablonné nad Orl., Na Dílech 622 465 642 765
28. – 29. 9.  MUDr. Appl Martin Dolní Čermná 222 465 393 266

Jaro už se pomalu přeměnilo v léto 
a zahrádkáři letos mají za sebou dva 
hezké turistické výlety do přírody  
a zájezd do Olomouce na výstavu Flo-
ra. Na výroční schůzi byly naplánová-
ny v dubnu zájezd na Floru, výlet pěš-
ky na Gansberk a výlet na kolech po 
moravských rozhlednách. 
Do Olomouce na Floru se jelo autobu-
sem v pátek 26. dubna. Letošní jarní 
výstava byla pozvánkou do Galaxie 
květin. Vesmír a tisíce květin v jedineč-
ných floristických aranžmá. Tyto dva 
světy v sobě spojila hlavní expozice. 
K vidění bylo i mnoho dalšího, vzácné 
bonsaje, skleníky, expozice ČZS. Všich-
ni si také prohlédli velké zahradnické 
trhy, kde si nakoupily nejen květinky 
do své zahrádky či na výzdobu oken. 
Na zpáteční cestě jsme se ještě stavili 
v Lošticích v muzeu olomouckých tva-
růžků. Jsou zde viděny expozice po-
čátků výroby Olomouckých tvarůžku, 
kdy se ruční výroba měnila ve strojní. 
V podnikové prodejně si mohl každý 
nakoupit vyrobené lahůdky z velkého 
množství druhů. Ochutnat tvarůžkový 
chlebíček či zákusek.
Pěšky na Gansberk jsme vyrazili v so-
botu 4. května a za pěkného počasí se 
sešla docela velká skupina výletníků. 
Cesta byla pohodová, žádný spěch,  
a i když bylo slyšet z dálky hřmění do-
šli jsme do cíle za sucha. V hospůdce 
si každý objednal, na co měl chuť,  
a v přátelském posezení všichni strávi-
li příjemné odpoledne. 
Výlet na kolech byl naplánován na  
15. června a počasí se opět vydařilo, 
ale na ranní sraz přijelo jen moc málo 
výletníků (asi z obavy náročnosti tra-
sy). První byla na řadě rozhledna na 
Háječku nad Zborovem, další Brusná  
v Bludově a na konec Háj u Šumperka. 
Na oběd byla zastávka v Bludově, kam 
za kolaři přijeli další výletníci v autě. 
Když zhodnotím tyto tři rozhledny  
z mého hlediska, tak se na posledním 
místě umístila rozhledna nad Zboro-
vem, zde si elektronicky koupíte vstu-

OHLÉDNUTÍ ZA ZAHRÁDKÁŘSKÝMI VÝLETY

penku a elektronicky vás pustí naho-
ru. Docela jinak to je na Brusné kde 
se sice vstupné neplatí, ale vítá nás 
tam paní z Bludova, která si s každým 
ráda popovídá o historii rozhledny  
i o okolí. A na vrcholu Háj nás vítala do-
konce dvojice - paní a pán. V nabídce 
mají malé občerstvení a drobné upo-
mínkové předměty i turistické znám-
ky a razítka a rádi všem poví hodně  
o stavbě rozhledny a o okolních výhle-
dech. Na zpáteční cestě byla poslední 
zastávka na občerstvení na Kocandě  

a pak už hurá do Heřmanic. 
Všechny výlety se opravdu vydařily  
a počasí nám přálo.
Na 13. července máme naplánován 
výlet autobusem do Milotic a oko-
lí. Ještě máme několik volných míst, 
pokud by jste měli někdo zájem jet  
s námi.
V srpnu Vás všechny zveme na tradič-
ní letní karneval a v září na výstavu ji-
řin, blíže v otištěných pozvánkách. 
Přijďte se na obě akce všichni pobavit. 

Těší se na Vás místní zahrádkáři.         


